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Voorzitter, de Corona crisis duurt helaas maar voort. D66 zal zich tijdens het commissiedebat vooral richten op 
gezondheid, onderwijs & werkgelegenheid. Allereerst, petje af voor ál het harde werk dat wordt verzet door 
college en ambtenaren! Maar ook door de stad! Als D66 zijn we trots op iedereen die elkaar de afgelopen tijd 
heeft geholpen. Studenten helpen scholieren met huiswerkbegeleiding. Buurtgenoten doen boodschappen voor 
andere buurtgenoten. Al die vrijwilligers en professionals maken Utrecht de mooiste stad van Nederland!  
   
Voorzitter, er komt veel op onze GGD af! Onze waardering en dank voor het harde werk. Vanaf 1 juni mag 
iedereen zich laten testen. Het test-traceer-isoleer beleid is cruciaal om (verder) te kunnen versoepelen en te 
voorkomen dat het virus weer oplaait. De GGD geeft aan klaar te zijn voor deze nieuwe fase. Toch is mijn partij 
hier nog niet gerust hierop. In wat wij zien en horen vinden wij de GGD nog te kort schieten in duidelijkheid en 
daadkracht. De vrijblijvendheid om te testen is te groot. Het moet voor álle Utrechters duidelijk zijn dat 
zij zich bij klachten direct laten testen. Met een snelle uitslag (sneller dan 48 uur!) en snel bron- en 
contactonderzoek (sneller dan 24 uur!). Laagdrempelig testen dus en waar nodig de discretionaire bevoegdheid 
van de GGD gebruiken om lokaal aanvullende maatregelen te nemen (bij een besmette school, sportclub, etc 
preventief sluiten, iedereen testen + BCO etc). Betrek hierbij werkgevers, maatschappelijke organisaties en 
sleutelfiguren in de stad; maak het landelijke GGD-nummer via alle kanalen zoveel mogelijk bekend; en leer van 
de lessen die we nu kunnen trekken uit het begin van de crisis. Graag horen wij van het college een reactie. Ook 
vragen wij aandacht voor de thuisisolatie van mensen die positief getest zijn. Niet iedereen kán gemakkelijk thuis 
blijven. Wat is het antwoord van het college hierop? 
 
Voorzitter, we maken ons grote zorgen over verpleeghuizen, plekken voor palliatieve zorg en ook onze 
maatschappelijke opvang. De situatie voor mensen die geen thuis hebben is met Corona extra lastig. Wij zijn 
heel trots en blij dat Utrecht zo goed heeft gezorgd dat bijna iedereen onder dak is gekomen in een 24uur 
voorziening. Maar voorzitter, worden alle mensen goed voorbereid op de toekomst? We weten al dat in de loop 
van juni de extra opvang (voor niet-rechthebbenden) wordt afgebouwd. Hoe kijkt het college ook vanuit het 
oogpunt van volksgezondheid naar het feit dat mensen in deze tijd op straat terecht komen? We weten dat 
repatriëring naar MOE-landen nog niet aan de orde is en dat ook andere niet-rechthebbenden nog minder dan 
normaal terug kunnen. Blijven we inzetten op het opvangen van mensen die nergens naar toe kunnen?  
 
Voorzitter, plots sloten de schooldeuren. School is voor een boel kinderen een plek die veiligheid en structuur 
biedt. Helaas lopen kinderen leerachterstanden op. Sommige kinderen hadden geen device of goed 
werkend internet. Sommige kinderen waren het niet gewend om zelfstandig zonder begeleiding te werken. En 
niet alle ouders kunnen breuken of tafels uitleggen. Gaat het college samen met scholen, instellingen voor kunst, 
cultuur en sport een mooi zomerschool-programma neerzetten voor de Utrechtse jeugd? Voor gelijke kansen 
moeten we het lef hebben ongelijk te investeren. En tot slot, kan het college een nog actievere rol spelen om de 
angsten weg te nemen die ouders hebben om hun kind naar school te sturen of geven de scholen aan dat ze dit 
zelf kunnen?  
 
Voorzitter, de zomervakantie komt eraan. Kunnen we (een deel van) het initiatievenfonds omtoveren 
tot vakantiebudget voor de kids? Wil het college kinderen actief informeren over het bestaan van 
de initatievenfonds en ze helpen met het realiseren van hun wensen? We denken dan aan een kind die een 
straatfeest wil organiseren voor kinderen uit de buurt. Een springkussen huren, en nog veel meer natuurlijk. Zo 
ontstaan vakantiestraten! 
 
Voorzitter, we maken ons grote zorgen over al die mensen die zonder werk zitten. We kregen mailtjes en 
berichten van taxi-chauffeurs, evenementorganisatoren, kunstenaars, dagvoorzitters en horecamedewerkers. 
Deze crisis is ongekend. En we begrepen dat al 10.000 mensen zonder werk zitten in Utrecht. Wat gaan we 
daaraan doen? We willen allereerst een groot compliment uitdelen aan ambtenaren voor het uitvoeren van alle 
regels terwijl ze nog gemaakt werden. Als D66 hebben we een aantal voorstellen gebundeld in een plan gericht 
op zzp’ers. Juist voor hen is de situatie extra lastig:



1. Kunnen we als gemeente niet meer zzp’ers inhuren? Vraagt de Corona crisis niet extra capaciteit of 
nieuwe kennis?  

2. Kunnen we niet meer opdrachten naar voren halen en opknippen zodat dit 
voor zzp’ers aantrekkelijker wordt?  

3. Hoe gaan we om met terugvorderen en kunnen we het kabinet niet oproepen om zo min mogelijk 
terug te vorderen en mensen zekerheid te geven? Zo belonen we ondernemerschap. 

4. Kunnen we de werkmatchers ook inzetten voor de nieuwe instroom? We denken aan begeleiding 
aan (tijdelijke) omscholing. Wij willen koste wat het kost voorkomen dat mensen (langdurig) in 
de bijstand belanden.  

5. Wil het college in overleg met brancheverenigingen om te zorgen voor coulance voor vaste lasten?  
6. Hoe kunnen we het werken op afstand gezond houden?  
7. Hoe kunnen we zzp’ers helpen bij werkplekken?  
8. Hoe kunnen we werkgevers en zzp’ers koppelen?  
9. Hoe kunnen we steunmaatregelen verduidelijken?  

 
Voorzitter, vorige week hebben we al uitgebreid gedebatteerd over communicatie. We zijn blij met de 
overgenomen motie 87 ‘Vermijd drukte’. Het college gaat in kaart brengen waar het (te) druk is in de stad. Hoe 
kunnen we mensen nog meer helpen om verantwoord keuzes te maken bij het naar buiten gaan? Kunnen de 
mensen van publieksdienstverlening en communicatie nog veel meer met verleiding (nudging) gaan werken en 
eens stevig meekijken met de collega’s van openbare ruimte en mobiliteit? Alle borden met wat niet (!) mag zou 
toch ook anders kunnen! Zet onze gedragswetenschappers in, huur desnoods een bureau in of 
onze evenementenorganisatoren die nu zonder werk zitten!  (Op dit laatste zouden we van het college nog een 
reactie krijgen.)
 
Voorzitter, dank voor het overnemen van motie 89 ‘Tijdelijke initiatieven op nieuwe plekken’. Wil het college in 
de zoektocht naar nieuwe plekken voor recreatie ook echt focussen op plekken buiten de binnenstad 
en creatieve initiatieven meenemen zoals een drive in theater bij parkeerplaats Diakonessenziekenhuis of 
bij Kapitaal, opera’s via koptelefoon of intieme muziekoptredens bij de Nijverheid? Die plekken zijn ook geholpen 
met een buitenbar die simpeler, goedkoper en langer geldig is. Gaat ook de wethouder cultuur zich hiervoor 
inspannen?
 
Voorzitter, bewegen is gezond. Er is minder ruimte voor sporten in de buitenlucht. Kunnen we in lijn van de 
motie ‘geen sportveld onbenut’ nog meer sportvelden of andere plekken openstellen voor ook 
de bootcampclubjes zodat niet alle parken vol zijn? Is het college bereid hier actief op te sturen? 
 
 
 
 
 


